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az egyes hallgatók felelősségé-
hez, akiknek az igényességén, 
érdekeltségén, hozzáállásán 
ugyancsak nagyon sok múlik, ha 
a diplomák tudásfedezetéről, ér-
tékéről, kapósságáról, avagy vég-
eredményben a társadalmi beil-
leszkedés könnyebbedéséről be-
szélünk. Nincs az az integrált 
egyetem, ahol a tudomány csak 

úgy magától, tölcsérből kerül a 
fejekbe, s mert a rugalmasság az 
utak sokféleségét kínálja, nyíl-
hatnak esetleg (munka)kerülő 
utak is, amelyek azonban hosszú 
távon nem babérokhoz, hanem 
rosszul képzettséghez és állásta-
lansághoz vezetnek. Tehát az in-
tegráció felfogható mint közös 
érdek, mint valami nagy közös 

esély a könnyebb boldogulásra, 
de ezzel az eséllyel tudni kell él-
ni, mert ha másokkal szemben 
nem nyerőként ragadjuk meg a 
kínálkozó esélyt, akkor mindkét 
oldalon nagyon könnyen igen so-
kat is lehet veszíteni rajta. Eny-
nyiben látom tehát közösnek a 
felelősséget. 

Fokozott segítségnyújtást várnak tőlünk" 
Az integráció diáklétet érintő olda-
lai közül egy ik legfontosabb a Hall-
gatói Önkormányzatok kérdésköre. 
Az 1993-as felsőoktatási törvény ál-
tal hivatalossá lett mozgalom ma 't 
irodáiban több ezer hallgató ügyé-
vel-bajával foglalkoznak választott 
tisztségviselők. A „hökösök" napi 
munkájának legjavát a hallgatótár-
saknak adható anyagi támogatások 
megítélése és iratkezelése jelenti, az 
ösztöndíjak és szociális segélyek mel-
lett azonban az általuk indított 
szolgáltatásokon (pszichodráma, 
diákcentrum, grafológia, önmene-
dzselés-tréning, fénymásolók, hall-
gatói boltok, állásbörzék) keresztül 
tanulmányi, illetve életvitel-tanács-
adást is nyújtanak. Mindez része a 
hallgatói mozgalom szegedi siker-
sztorijának. Idevonva az egyetemi-
főiskolai kulturális és sportélet szer-
vezését, támogatását, továbbá az 
országos hírű klubok működtetését, 
illetve felügyeletét egy kérdés fogal-
mazódhat meg: Mi ín arad ebből az 
egységes egyetembenP Jancsák 
Csabát, az SzFSz HÖK elnökét 
kértük a válaszadásra. 

- A Felsőoktatási Szövetség HÖK 
elnökeként milyennek látod a jövőtP 

A távoli jövőt áttekinthetőnek és 
h a l l g a t ó k ö z p o n t ú n a k lá tom. 
Azok a célok, amelyeket az in-
tegráció kezdetekor hallgatói ol-
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dalról megfogalmaztunk - a ka-
rok és szakok közötti átjárható-
ság, az áthallgatási lehetőségek 
felszabadítása, illetve a nagy fel-
használói igénynek kitett részek, 
mint például a központi könyv-
tár, vagy a hallgatói információs 
és diák-szolgáltató központ, fo-
kozott fejlesztése - máig nem 
koptak el. A hallgatók várakozá-
sai azt bizonyítják, hogy e gon-
dolatok helyesek ma is. A hallga-
tói csúcsszerv Választmányának 
egységes véleménye az, hogy ti-
zenötezer hallgató egyeteme 
csakis ezen vonalak - a hallgatói 
igények - mentén szerveződhet. 

- Az egyesülési szellem mennyiben je-
lent „egységesítési lázat "P 

Hibás az a gondolat, hogy az 
egyesülés önkéntelenül egysé-
gesítéssé kell, hogy silányodjon, 
hiszen éppen a leendő egyetem 
képzéseinek szivárványszín so-
kasága jelenti majd azt az erőt, 
amely a hallgatói mindennapo-
kat meghatározza, ennek pedig 
azonos nagyságú szeletét jelenti 

a bölcsész, a tétékás, a tanárkép-
zős, a gyógyszerész és a művész 
vagy mérnökszakos hallgatók je-
lenléte és - természetesen az ok-
tatáson kívüli - tevékenysége is. 

- Miért lesz Jobb" a leendő tudo-
mányegyetem hallgatójának lenni? 

A leendő egyetemi hallgatónak 
éppen a sokszínűség miatt lesz 
jobb. Könnyebben vehet fel -
akár csak a személyiségét árnya-
ló - kurzust. A természetes ver-
senyben a legjobb oktatók tan-
tárgyai közül választhat. Lesz 
ideje és lehetősége megtalálni a 
szíve szerint neki való pályát, 
ami nem feltétlenül lesz azonos 
a felvételi jelentkezéskor éppen 
a legnépszerűbbel. A szegedi in-
tegráció célja, hogy mindehhez a 
legmegfelelőbb külső körülmé-
nyeket is megteremtse. 

- Mit várnak, mitől tartanak a je-
lenlegi a diákokP 

Arról, hogy ezen felül mit várnak, 
és hogy esetleg mitől tartanak a 

hallgatók egyenlőre még csak hi-
ányos információink vannak. 
A szeptemberre tervezett lekér-
dezés adatai ilyen irányból is tá-
mogatják a folyamatos tárgyalá-
sokat. Azt azonban tudni lehet, 
hogy tőlünk, az egyesült HOK 
elnökségétől és Választmányától, 
a hallgatói önkormányzati munka 
szakszerűsítését várják és a már 
kialakult hivatali szerkezet moti-
válását, ha szükséges, olyan átala-
kítását, amelynek középpontjában 
minden területen az egyes hall-
gató áll. A jól működő kari hallga-
tói munka elismerő támogatását, 
a kevésbé népszerű területeken 
pedig fokozott segítségnyújtást 
várnak tőlünk. Erre a feladatra 
mind a harminckilenc tagú Vá-
lasztmány - amely azon hallgató-
kat fogja össze, akik képességeik 
és szándékaik szerint is tenni 
akarnak hallgatótársaikért - mind 
az SzFSz HOK elnöksége felké-
szült. Célunk közös: a leendő 
hallgatók szegedi egyetemi éve-
ikre valóban a legszebbekként 
emlékezzenek, mély és időtálló 
tudást szerezzenek. 
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